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STADIONUL „ION OBLEMENCO”, CRAIOVA

FC BOTOŞANI

7 ANI CU ŞTIINŢA

7 ANI CU ALEX,

Cu peste 200 de meciuri jucate pentru Craiova, 10 goluri înscrise şi 
10 pase de gol (cele mai impresionante cifre din lotul actual, după 
cele ale căpitanului Bancu), Alexandru Mateiu şi‑a câştigat locul în 
galeria jucătorilor emblematici ai Universităţii, continuând tradiţia 
numărului 8, purtat de obicei de fotbalişti care s‑au identificat cu acest 
club. Vă invităm să citiţi un interviu‑eveniment cu Mateiu, în paginile 
de interior, despre cei 7 ani în care am fost împreună cu toţii, dar şi 
despre ce crede el că ne aşteaptă în viitor.



Transferat de la FC Braşov imediat după promovarea în prima ligă, 
ALEXANDRU MATEIU este, alături de Nicuşor Bancu, unul dintre cei mai 
selecţionaţi jucători din istoria clubului nostru. Cu 207 de meciuri jucate 
(aproape 16.000 de minute), Mateiu are o relaţie specială cu celălalt camarad 
vechi de arme, Bancu (căpitanul nostru are 238 de meciuri şi aproape 19.000 
de minute jucate), şi a vrut să vorbească fanilor deschis despre nostalgia anilor 
ce au trecut, dar şi despre prezent şi viitor. Spor la citit!

„Când am venit, în 2014, ştiam că am ajuns la un 
club important şi cu ambiţii puternice, dar nu mi‑aş 
fi imaginat că vom ajunge să jucăm pe cea mai 
frumoasă arenă din ţară şi într‑o atmosferă de vis“
Alex, eşti de 7 ani la Universitatea, 7 ani cu creştere constantă şi multe 
reuşite, atât pentru tine cât şi pentru echipă. Cum ai caracteriza 

„Mi‑aş dori să fiu acasă  
la ultimul meci al carierei, iar acasă 

înseamnă pe «Ion Oblemenco»“

MATEIU:



perioada ta la Universitatea în câteva cuvinte şi ce momente îţi vin 
în minte dintre cele mai frumoase petrecute la Ştiinţa?

Aş descrie perioada petrecută la Craiova ca pe un traseu sinuos, dacă 
mă gândesc la cât de dificil a fost începutul în Liga I, de pildă. Însă astăzi, 
ce‑i drept, simt o satisfacţie enormă, observând ce club mare am devenit 
de atunci. Legat de momentele care îmi vin în minte la un prim gând, 
acelea ar fi cu siguranţă câştigarea cupei şi meciul disputat pe San Siro.

Cum arată Universitatea Craiova acum faţă de ce ţi‑ai imaginat tu, la 
venirea aici, că va fi în viitor?

Când am semnat cu Craiova, îmi amintesc că simţeam că am semnat 
cu un club mare, cu renume şi ambiţii puternice. Însă nu mi‑aş fi imagi‑
nat la acea vreme că vom ajunge să jucăm pe cea mai frumoasă arenă din 
ţară şi într‑o atmosferă de vis, cum am făcut‑o în ultimii ani. Am ajuns 
departe, cum spuneam!

Ai 207 de partide jucate pentru Universitatea, cele mai multe din 
actualul lot după căpitanul Bancu (238). Cum se simt aceste meciuri, 
îţi dau o responsabilitate mai mare, sunt o presiune, sau din contră, 
te fac şi mai încrezător?

Mă încearcă foarte multe sentimente ascultând asta, m‑am emoţionat 
un pic. Da, resimt o presiune, în sensul că intru mereu pe teren cu gân‑
dul de a nu dezamăgi suporterii. Dar, totodată, mă simt foarte conforta‑
bil şi încrezător mereu, când îmbrac tricoul Ştiinţei, e ceva atât de firesc 
şi de natural încât parcă aş juca în propriul living.

Să ne imaginăm un Alexandru Mateiu la 50 de ani, privind un meci 
de Liga I între Universitatea Craiova şi FC Braşov. Pe cine crezi că vei 
susţine în acea partidă şi de ce?

Da, cu siguranţă ştiţi deja că mă leagă amintiri şi sentimente foarte 
puternice faţă de oraşul meu natal şi echipa la care am început fotbalul. 
Este foarte greu de imaginat ce aş face în acea ipostază, dar acum sunt 
tentat să spun că, din moment ce eu nu aş fi pe teren de nicio parte, aş 
spera la o remiză.

Care dintre cele 10 goluri înscrise pentru Universitatea îţi vine pri‑
mul în minte şi de ce?

Fără îndoială cel cu Sabail, poate pentru că este primul pe care l‑am 
înscris într‑o competiţie europeană. 

Iei în calcul să îţi închei cariera la Universitatea Craiova?
Sigur că iau în calcul acest lucru, dar asta nu înseamnă neapărat că aş 

refuza alte oferte până atunci. Nu neg că, dacă s‑ar ivi la un moment dat 
o ofertă extraordinară din punct de vedere financiar, probabil aş fi tentat 
să accept. Însă cu siguranţă mi‑ar plăcea ca ultimul meci al carierei mele 
să fie ACASĂ, iar acasă pentru mine înseamnă Ion Oblemenco.



„Nu pot să îmi dau cu părerea despre calitatea foştilor şi 
actualilor mei coechipieri, însă coechipierul meu preferat este 
Nicuşor Bancu. Îl consider indispensabil pentru acest grup.“
Care este cel mai bun jucător alături de care ai jucat (în aceeaşi echipă) 
şi care este cel mai bun contra căruia ai jucat?

Nu vreau să emit judecăţi de valoare referitoare la coechipierii mei 
actuali sau foşti, mai ales că au fost foarte mulţi cu multă calitate. Însă 
pot să vă spun că coechipierul meu preferat este Nicuşor Bancu, poate 
şi pentru că am crescut împreună şi îl văd cumva indispensabil acestui 
grup. Ca adversar din Liga I, cel mai dificil mi s‑a părut Culio.

Ai redevenit titular de drept odată cu venirea lui Marinos Ouzounidis 
pe bancă. Ce alte lucruri s‑au schimbat de la numirea noului antre‑
nor?

Cumva totul se schimbă, când vine un antrenor nou, deoarece este 
pentru toată lumea un nou început. În cazul nostru, asta se aplică cu atât 
mai mult, pentru că nu avem doar un antrenor nou, ci întreg staff‑ul este 
schimbat, aşa că acum suntem încă în faza în care ne cunoaştem şi des‑
coperim unii pe ceilalţi, cum se întâmplă la orice colaborare nouă. Cert 
este că acum simţim că toţi membrii staff‑ului şi‑au propus cumva să des‑
copere, după care să îmbunătăţească, abilităţile şi calităţile noastre, ale 
jucătorilor.

Echipa arată un joc solid, dar deocamdată cu puţină fantezie şi reu‑
şite ofensive. Din ce motiv crezi că ne lipsesc aceste lucruri şi în ce 
măsură speri ca jocul nostru de atac să se schimbe pe viitor?



Nu am îndoieli că acest mic neajuns pe plan ofensiv este doar un aspect 
temporar. Cum spuneam, suntem încă în faza în care ne cunoaştem unii 
pe ceilalţi, dar n‑am îndoieli că într‑un timp relativ scurt vom reuşi să 
înţelegem şi să punem în practică mult mai bine ideile antrenorului.

Avem 7 victorii şi 2 egaluri din 9 meciuri pe teren propriu cu Boto‑
şani, dar avem şi 7 înfrângeri cu ei în deplasare. De unde crezi că 
vine această diferenţă dintre meciurile pe teren propriu şi cele de la 
Botoşani? 

Este o întrebare bună, nici eu nu cunosc explicaţiile, ce pot să vă zic 
însă cu siguranţă este că fiecare meci cu Botoşani este unul crâncen şi 
imprevizibil.



Care crezi că e cel mai periculos jucător al Botoşaniului şi de ce?
Din punctul meu de vedere, cele mai mari emoţii le am cu privire la 

Roman, asta poate şi pentru că îl cunosc din perioada în care jucam 
împreună pentru FC Braşov. A fost mereu un jucător talentat, iar acum 
are şi foarte multă experienţă, iar asta ne poate crea probleme.

„Nici nu mă gândesc că nu voi câştiga 
măcar un titlu cu Universitatea“
Simţi că poţi obţine un titlu ca jucător al Universităţii şi când crezi 
că se va întâmpla asta?

(râde) Păi, de ce credeţi că mai sunt aici? Serios vorbind, nici nu mă 
gândesc că nu voi câştiga măcar un titlu cu Universitatea, la urma urmei 
pentru asta muncim cu toţii. Sper să îl obţinem încă din acest an şi să nu 
ne oprim aici.

Care sunt cele mai relaxante două activităţi pentru Alex Mateiu?
Păi, pentru mine relaxarea supremă este să stau la tolănit la soare, la 

un clasic „dolce far niente“. Şi mai am un tabiet: înainte de culcare, am 
nevoie de ora tradiţională de „Las Fierbinţi“.

Un pronostic pentru meciul cu Botoşani?
3‑0.

Un mesaj pentru suporterii Ştiinţei?
Aş vrea să le spun că mă consider foarte norocos că şi acum, cu această 

pandemie, mă simt înconjurat constant de foarte mulţi suporteri şi în 
general oameni care ţin la mine şi la colegii mei. Vreau să le mulţumesc 
şi pe această cale că au rămas alături de noi şi vreau să‑i asigur că, chiar 
dacă în această perioadă contactul cu ei este indirect, reuşesc totuşi mereu 
să ne transmită energia lor pozitivă.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Planeta Craiova  
vs planeta Botoşani,  
a 21‑a ciocnire 
a lumilor

Trecutul
De 20 de ori s‑au întâlnit Universitatea şi FC Botoşani în ultimii 7 ani, 

cu moldovenii câştigând 7 partide, toate pe acea planetă Botoşani nepri‑
mitoare, unde jucătorii Ştiinţei au întâlnit arareori condiţii prielnice vie‑
ţii sau victoriei. Până la un 1‑1 în deplasare cu Corneliu Papură pe bancă, 
în vara lui 2019, Craiova tremura doar la gândul unei deplasări în Mol‑
dova, deoarece statistica ne lega plumb de picioare: toate deplasările 
precedente fuseseră câştigate de gazde. A urmat apoi un 2‑0 cu Bergodi, 
în vara anului trecut, un nou egal cu Papură la începutul acestui sezon 
regulat şi, în sfârşit, victoria recentă din optimile Cupei României, la pri‑
mul meci al lui Ouzounidis pe bancă, cu un viscol orbitor completând 
condiţiile de cele mai multe ori unice de pe planeta cea ostilă.

Se vede aşadar treaba că, oricât de ostilă ar fi planeta Botoşani, de ceva 
vreme oltenii par să fi căpătat experienţa necesară supravieţuirii pe ea. 
Universitatea este neînvinsă în ultimele şase partide cu Botoşani, ultima 



înfrângere împotriva moldovenilor venind tocmai din epoca Mangia, 1‑2. 
Evident, acea ultimă înfrângere avea loc tot în Moldova.

Spunem că nu se poate ca ultima victorie a Botoşaniului să fi venit 
altfel decât la ei acasă, deoarece pe planeta Craiova lucrurile se schimbă 
fundamental pentru adversarii noştri: din 9 partide disputate în Oltenia, 
Universitatea a câştigat 7 şi a făcut 2 egaluri, demonstrând că acomoda‑
rea cu mediile ostile se face greu şi din partea opusă. Mai mult, de cele 
mai multe ori tot pe planeta Craiova s‑a jucat şi fotbalul mai convingător. 
Dintre toate, cel mai apropiat sufletului nostru rămâne şi astăzi acel 5‑1 
din primul tur al semifinalelor  Cupei României, pe 19 aprilie 2018, când 
un hattrick al lui Băluţă şi câte o reuşită a lui Mitriţă, respectiv Gustavo, 
ne duceau cu un pas şi jumătate într‑o finală care avea să aducă craiove‑
nilor, dar şi oltenilor de pretutindeni, primul trofeu după atâta amar de 
vreme.

Prezentul
Cu doar 5 meciuri rămase de jucat până la playoff‑ul ediţiei actuale, 

ambele echipe au toate motivele să sacrifice şi ultima fărâmă de energie 
pentru o victorie. Pentru Botoşani, presiunea pare chiar şi mai mare: 
cu doar un punct obţinut în ultimele două etape de campionat, moldo‑
venii îşi păstrează locul 5, dar mai multe echipe stau la pândă pentru a 
profita de eventuali noi paşi greşiţi: UTA este la 4 puncte de ei, Chindia 
la 5, iar Viitorul ar putea veni la 6, în cazul unei victorii în restanţa cu 
Iaşi. Mobilizarea adversarilor va fi mai mult ca sigur exemplară şi pentru 
că meciurile pe care le mai au de disputat nu se anunţă deloc uşoare, în 
vederea luptei pentru ultimele poziţii de playoff: în ordine, Botoşani va 
juca astăzi la Craiova, apoi cu Sepsi, la Astra, cu Viitorul şi la Voluntari.

De partea cealaltă, Craiova vrea şi ea să răzbune o înfrângere amară în 
etapa precedentă, 0‑1 la Buzău cu Chindia, şi resimte presiunea din sens 
invers: nu că ar veni neapărat cineva din urmă, ci că este cazul să fim noi cei 
care o facem. Aflată pe locul 3, la 7 puncte de primele două poziţii, Universi‑
tatea nu‑şi permite să mai piardă teren, mai ales că ne aşteaptă două întâlniri 
directe şi grele atât cu CFR cât şi cu FCSB, la finalul sezonului regulat. Cu 3 
goluri înscrise deja în partidele directe cu Botoşani, cheia Ştiinţei ar putea fi 
din nou Alexandru Cicâldău, mai ales că golgheterul nostru din acest sezon 
s‑a odihnit la ultimul meci, cel de cupă, în care a ispăşit o suspendare.

Va fi primul meci acasă dintre cele două formaţii după trei partide 
consecutive la Botoşani. Precedentele două dispute de la Craiova au fost 
câştigate de Universitatea, 2‑1, respectiv 3‑1, cu goluri înscrise de unii 
dintre cei mai importanţi jucători din istoria recentă ai Ştiinţei: Koljic, 
Nistor, Vătăjelu, Mihăilă şi Cicâldău. Una peste alta, ne aşteaptă un meci 
mare şi sperăm să ne ridicăm cu toţii la nivelul lui, dar şi la cel al aştep‑
tărilor voastre.


